



For immediate release November 9 2023

Star Wine List celebrates top wine lists in France

On February 12, Star Wine List will celebrate the great wine lists of France for the very first time. The awards will be held at Vinexpo Paris / Wine Paris.

“Our wine list awards have grown across the world and we are very excited to bring them to France for the first time with an incredible jury - including Pascaline Lepeltier and Jeremy Cukierman MW,” says Krister Bengtsson, founder and publisher of Star Wine List.

Star Wine List of the Year is a celebration of the great wine lists in the world and the teams behind them. In France, the prize is awarded in ten categories, and the winner in several categories will also qualify for the International Final in 2024.

The French wine list awards will take place in Paris at Vinexpo Paris on February 12, 2024.

Last day for restaurants and bars to register is on Sunday December 31. Read more about the event, how to enter and more [here](#)

About the jury

The jury for the Star Wine List of the Year France 2024 will be:

Pascaline Lepeltier

Heidi Mäkinen MW

Ronan Sayburn MS

Jeremy Cukierman MW

The Categories

- Grand Prix - The best list overall
- Best Long List - For wine lists with more than 600 references.
- Best Medium-Sized List - 200-600 references.
- Best Short List - <200 references.
- Best Austrian Wine List, presented by [Austrian Wine](#)
- Best Sparkling Wine List
- Best By the Glass List
- Best Newcomer List



- Sustainable Wine List - For the Sustainable Wine List category, not only the wine list is evaluated, but also the stated actions of the venue, as described through a questionnaire in the application.

For more info, please contact:

Krister Bengtsson, founder and publisher, krister@starwinelist.com

Photos: <https://starwinelist.com/media>

Star Wine List is the award-winning guide to great wine bars and wine restaurants around the world. It is available as an app and on www.starwinelist.com. It was launched in Stockholm (Sweden) in 2017, and is now live in more than 35 countries in the world. All venues are selected by top wine professionals.



Le 9 novembre 2023 - Pour diffusion immédiate

Star Wine List récompense les meilleures cartes des vins de France

Le 12 février, Star Wine List célébrera pour la première fois les grandes cartes des vins de France. La remise de prix aura lieu lors de Vinexpo Paris / Wine Paris.

« Notre événement récompensant les meilleures cartes des vins a pris de l'ampleur dans le monde, et nous sommes ravis de le tenir cette fois en France, avec un jury exceptionnel - dont Pascaline Lepeltier et Jeremy Cukierman MW », indique Krister Bengtsson, fondateur et éditeur de Star Wine List.

Star Wine List of the Year est une soirée destinée à célébrer les meilleures cartes des vins dans le monde ainsi que les équipes qui les créent. En France, l'événement comptera dix catégories, et les gagnants de plusieurs d'entre elles seront qualifiés d'office pour la Finale internationale en 2024.

La cérémonie de remise de prix pour la France se tiendra à Vinexpo Paris le 12 février 2024.

Les restaurants et bars qui désirent participer ont jusqu'au dimanche 31 décembre pour déposer leur candidature. Plus de détails [ici](#) sur l'événement, les inscriptions et plus encore.

Le jury

Le jury de Star Wine List of the Year France 2024 sera composé de :

Pascaline Lepeltier

Heidi Mäkinen MW

Ronan Sayburn MS

Jeremy Cukierman MW

Les catégories

- Grand Prix - La meilleure carte tous critères confondus
- Meilleure longue carte - Pour les cartes de plus de 600 références
- Meilleure carte de taille moyenne - 200-600 références
- Meilleure courte carte - < 200 références
- Meilleure carte des vins d'Autriche, présentée par [Austrian Wine](#)
- Meilleure carte de mousseux



- Meilleure carte au verre
- Meilleure nouvelle carte
- Meilleure carte durable - Pour cette dernière catégorie, en plus de la carte des vins, le jury évaluera également les initiatives prises par le restaurant ou le bar, telles que décrites dans le questionnaire de candidature

Pour plus d'informations, contactez :
Kristen Bengtsson, fondateur et éditeur, kristen@starwinelist.com

Photos : <https://starwinelist.com/media>

Star Wine List est un guide des meilleurs restaurants et bars à vin dans le monde, qui a été plusieurs fois primé. Il est disponible via une application et en ligne sur www.starwinelist.com. Le site a été lancé à Stockholm (Suède) en 2017, et couvre à présent plus de 35 pays dans le monde. Toutes les adresses recommandées sont sélectionnées par les meilleurs professionnels du milieu du vin.